

СОДЕРЖАНИЕ

ГЕОЛОГИЧЕСКИЕ НАУКИ

- A. V. Lozhkin, P. M. Anderson, Yu. A. Korzun, E. Yu. Nedorubova.* Paleoenvironmental Changes in Northern Chukotka during Marine Isotope Stages 12–17 3
- Волинец Е. Б., Сунь Ге.** Раннемеловые растительные сообщества и палеообстановки на полуострове Муравьева-Амурского (Дальний Восток, Россия) 12
- Степанов В. А.** Самородки золота на месторождениях золото-кварцевой формации как индикатор зональности рудной колонны 32

БИОЛОГИЧЕСКИЕ НАУКИ

- Егорова Е. С., Майкова А. А., Евдокимов А. С.** Папоротниковидные (Polypodiophyta) в исторической коллекции гербария Российского государственного педагогического университета им. А. И. Герцена (HERZ) 44
- Мочалова О. А., Чемерис Е. В., Бобров А. А.** Новые местонахождения сосудистых растений из региональных Красных книг Северо-Востока России 53
- Полежаев А. Н.** Эколого-фитоценотический анализ флоры сосудистых растений Севера Дальнего Востока России 56
- Кондакова Д. А., Синельникова Н. В.** Особенности биологии, онтогенеза и изменчивости морфологических признаков растений в популяции *Fritillaria camschatcensis* (L.) Ker-Gawl. (Liliaceae) (Магаданская область) 67
- Рябухин А. С.** Материалы к фауне стафилинид подсемейства Mucetoporinae (Coleoptera: Staphylinidae) Камчатки 75
- Примак А. А., Киселев С. В.** Динамика параметров аллозимной изменчивости флуктуирующей популяции красной полевки (*Clethrionomys rutilus* Pallas, 1779) верховьев р. Колыма 80

ИСТОРИЧЕСКИЕ НАУКИ

- Гребенюк П. С.** Пределы роста: факторы рекордной золотодобычи 1974 г. на Северо-Востоке СССР 91
- Лебединцев А. И.** Археологические материалы из раскопок древнеберингоморского жилища возле утеса Кожевникова, обнаруженные Т. С. Теином в 1977 г. (Иультинский район, Чукотка) 99

КРАТКИЕ СООБЩЕНИЯ

- Лебединцев А. И.** Стоянка Укорчан (Тауйская губа, Северное Приохотье) 115
- Хаховская Л. Н.** Международная научная конференция «Этносоциальная картина России и стран ближнего зарубежья» 118

ПОТЕРИ НАУКИ

- Владимир Яковлевич Борходоев (1950–2024) 122
- Правила для авторов** 124

CONTENTS

GEOLOGICAL SCIENCES

A. V. Lozhkin, P. M. Anderson, Yu. A. Korzun, E. Yu. Nedorubova. Paleoenvironmental Changes in Northern Chukotka during Marine Isotope Stages 12–17	3
E. B. Volynets, Ge Sun. Early Cretaceous Plant Communities and Paleoenvironments on the Muravyov-Amursky Peninsula, Southern Primorye, Far East, Russia	12
V. A. Stepanov. Gold Nuggets in the Gold-Quartz Formation Deposits as an Indicator for the Ore Column Zonality	32

BIOLOGICAL SCIENCES

E. S. Egorova, A. A. Maikova, A. S. Evdokimov. Fern-Like (Polypodiophyta) in the Historical Collection of the Herzen State Pedagogical University Herbarium (HERZ)	44
O. A. Mochalova, E. V. Chemeris, A. A. Bobrov. New Localities of Vascular Plants from the Regional Red Data Books of Russia's North-East	53
A. N. Polezhaev. Ecological and Phytocenotic Analysis of the Vascular Plants Flora in the North of Russia's Far East	56
D. A. Kondakova, N. V. Sinelnikova. Peculiarities of Biology, Ontogenesis and Morphological Characters Variability in <i>Fritillaria camschatcensis</i> (L.) Ker-Gawl. (Liliaceae) Population (Magadan Oblast)	67
A. S. Ryabukhin. Materials to the Fauna of Rove Beetle Subfamily Mycetoporinae (Coleoptera: Staphylinidae) in Kamchatka	75
A. A. Primak, S. V. Kiselev. Dynamics of Allozyme Variability Parameters of the Fluctuating Population of the Northern Red-Backed Vole (<i>Clethrionomys rutilus</i> Pallas, 1779) in the Kolyma River Upper Reaches	80

HISTORICAL SCIENCES

P. S. Grebenyuk. Limits of Growth: Factors for the 1974 Record-High Gold Production in the North-East of the USSR	91
A. I. Lebedintsev. Archaeological Materials from Excavations of the Old Bering Sea Dwelling Near the Kozhevnikov Cliff (Iultin District, Chukotka), Discovered by T. S. Tein in 1977	99

SHORT INFORMATION

A. I. Lebedintsev. Ukorchan Site (Tauysk Bay, Northern Priokhotye)	115
L. N. Khakhovskaya. International Scientific Conference “Ethnosocial Picture of Russia and Neighboring Countries”	118

BEREAVEMENTS IN SCIENCE

Vladimir Yakovlevich Borkhodoev (1950–2024)	122
Rules for Authors	124